
PENSIONÄRSRÅDETS YTTRANDE ÖVER UNDERLAG FÖR BUDGET 2026 MED
INRIKTNING 2027 OCH 2028 MED BILAGAN REGIONAL BOENDEPLAN FÖR ÄLDRE

Den största ökningen av antalet invånare i Skarpnäcks stadsdelsområde sker inom
åldersgruppen 80- 89 år. Och området har Stockholms högsta andel ensamboende i
åldern 80 år och äldre. En stor utmaning och prioritering som måste ske i
stadsdelsområdet.

Målet med Boendeplanen för äldre är att säkerställa en trygg boendesituation för
målgruppen.

Många äldre bor i 40- och 50-talshus utan hiss. Risken finns att det leder till att många
kommer att bli instängda i sina bostäder utan möjlighet att komma ut. För att göra det
möjligt att kunna bo kvar i ett tryggt boende måste bostäderna tillgänglighet-anpassas,
bland annat genom att bygga till hissar. Detta skulle även minska trycket på flytt till
annat boende.

Många önskar bo kvar i sitt boende, men ett anpassat boende ger en större trygghet för
många och även möjlighet att bryta en ofrivillig ensamhet.

Vi stödjer förslaget att fler Seniorboenden måste planeras inom vårt område.
Seniorboenden ska ha tillgång till gemensamhetslokaler, både i privata och kommunala
boenden. En viktig förutsättning för många är att hyresnivåerna hålls nere, så
Seniorbostäderna blir möjliga att hyra för äldre inom Skarpnäcks stadsdelsområde.

Pensionärsrådet anser att Servicehusen är en form av boende som passar många äldre.
Boendeformen kan ses som ett mellanboende mellan eget boende/seniorboende och
vård- och omsorgsboende. Färre ansöker nu om Servicehus-varför? Hur är standarden
på befintliga servicehus? Hur informeras om denna boendeform? En närmare analys
behövs!

Det planerade vård- och omsorgsboendet Bergholmsbacken är planerat för 72
boendeplatser. Nu görs översyn av möjligheten att öka till 80 platser. Kommer det att
betyda att antal boende per avdelning ska ökas? Vad kommer det att innebära för de
boende och för personalen?
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